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درخت داری کمتر از درخت کاری 
نیست

روز 15 اسفندماه درخت کاری است، روزی که صـرفـــاً 
حـــرکتی نمادین برای کاشــت درختــان در طبیعت 
نیســت و در این روز باید به حفظ تنوع زیستی و منابع 
کشــور نیز توجه شــود. یکی از نکات مهم درخت کاری 
انتخاب نـوع نهال است. درخـتـان باید مطابق با شرایط 
اقلیمی  سرزمین انتخاب شوند و انـتـخـــاب گـیـاهـان 
غیربومی کـه رشــد بسیار سریعی نیز دارنـد، مـی تـوانـد 
تـنـوع ژنتیکی طبیعت کشور را از بین ببرد. شهر شیراز، 
به نام شهر بهار نارنج ها معرفی می شود و استفاده از نهال 
نارنج می تواند در ســبز نمودن شهری متناسب با آنچه 
که معروف اســت مؤثر باشــد پس کاشت گیاهان بومی 
 علاوه بر حفظ اقلیم موجود می تواند نمادی از شــناخت 

ظرفیت ها باشد. 
از دیرباز یکی از انحرافــات جدی در بحث درخت کاری 
در ایــــران، استفاده از گونه های غیربومی بوده است که 
سریع رشــد می کنند و به راحتی در هر محیطی تکثیر 
می شوند. این گونه گیاهان منابع آبـی را به نفع خودشان 
جذب کـــرده و درنتیجه با کاشت آنها به محیط زیست 
آسـیـــب وارد می شـــود. درختان کاج، عر عر از جمله 

درختان غیر بومی شهر شیراز است.
بســیاری از کارشناسان محیط زیســت اعتقاد دارند که 
کاشــت این درخت در طبیعت ایـــران مناسب نیست. 
بـنـابـرایـــن قبل از ایـن کـه بـــه فکر نــوع درخــت 
مناسب برای کاشت در شهرها باشیم، باید به این سؤال 
پاســخ دهیم که در شرایط فعلی باتوجه به کمبود منابع 

آبی، درخت کاری به نفع طبیعت ماست یا خیر.
بــا توجه به این کــه درخت نیاز آبی بالایــی دارد، باید 
به جــای کاشــت درختان بیشــتر، درختــان موجود 
نگهداری شــوند. چرا که امروزه با چالش خشــک شدن 
بسیاری از درختانی که در سال های اخیر بـــه بهانه روز 
درخـت ـکـــاری کاشته شـده بـودنـــد، مواجه هستیم؛ 
درصورتی کــه ابتدا باید آب موجود را بـــرای درختان 
قبلی اســتفاده کنیم، بعد در نوع گیاهانی که در فضای 
سبز کشور کاشته می شود، تغییر اساسی به وجود آوریم.

یادمــان نرود که      لزوم حفظ  منابع آبی  موجود در مســیر 
حفظ درختان موجود و منابع آبی کشــور بســیار حائز 

اهمیت است. 3

 نماینده ولی فقیه در فارس و 
امام جمعه شیراز: 

مرد میدان حمایت 
از ارزش ها باید به 

 استقبال گمنامی 
برود

»فروش مزایده ای املاک- نقد و اقساط«
*بدون کارمزد* 

شروع مزایده 1401/12/13 و تاریخ بازگشایی پیشنهادات 1401/12/24 

تلفن تماس: 

 09108933660-36264032-36261888-36279394
** ضمنا لیست املاک و شرایط مزایده در تاریخ 1401/12/21 در همین روزنامه چاپ می گردد **
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وزیر دفاع:
دشمنان در اقدامات علیه 

جمهوری اسلامی به شکست خود 
اذعان دارند 

امیــر محمدرضا آشــتیانی، وزیــر دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح در نشست خبری 
با نمایندگان رسانه های داخلی و خارجی با 

بیان این که در مسائل بین المللی...

 تقسیم مسئولیت،گام اساسی برای بهسازی کمربندی شیراز
صفحه 7

رئیس قوه قضاییه:
عوامل مسمومیت دانش آموزان 

مفسد فی الارض هستند
اژه ای،  حجت الاسلام  غلامحســین محسنی 
رئیــس قوه قضاییه در دیدار اقشــار مختلف 
مردم اصفهان با اشــاره به نگرانی خانواده ها 
از ســلامت دانش آموزان، اظهار کرد: سلامت 

2جان و روان دانش آموزان برای ما...

سخنگوی دولت: 
خود را نماینده سمن ها در دولت 

می دانم
علی بهــادری جهرمی، ســخنگوی دولت در 
نشســت صمیمی با جمعــی از جوانان که در 
مجموعه سرچشمه تهران برگزار شد، در مورد 
توجه دولت به تشکل های مردم نهاد گفت: من 

اولین مجوز فعالیت تشکلی خودم را... 2

صفحه 3

عزم مدیریت شهری شیراز برای حمایت از مجموعه های دانش بنیان و فناور

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری شیراز:

احصای 300 نیازفناورانه 
درشهرداری شیراز

رئیس کمیسیون حمل ونقل، ترافیک و عمران شورای 
اســلامی شهر شیراز از عزم جزم مدیریت شهری برای 
حمایــت از مجموعه های دانش بنیــان و فناور گفت. 
علی اکبــر ســلطانی در رویداد نریــورس پیچ رهش« 
گفت: حل بسیاری از مسائل و موضوعات مختلف حوزه 

شهری می تواند به وسیله شرکت های دانش بنیان و 
فناور مرتفع شود.

رئیس کمیسیون حمل ونقل، ترافیک و عمران شورای 
اسلامی شهر شیراز با بیان اینکه شهرداری باید ورودی 
جدی و تأثیرگذار به حوزه شــرکت های دانش بنیان و 
فناور داشــته باشد، به مســائل و موضوعاتی در زمینه 
حمل ونقل و ترافیک و پروژه های عمرانی شــهر اشاره 
کرد که با حضور شــرکت های دانش بنیان و فناور 

بسیاری از آن قابل رفع ...

صفحه2

شهردار صدرا:
30 هکتار فضای سبز پارکی در شهر صدرا اجرا شده است

شهردار منطقه سه شیراز خبر داد:
37 نصب المان جدید طاووس در شیراز

بیانیه وزارت کشور درباره مسمومیت دانش آموزان:

 تعدادی از عناصر مخل روان و سلامت جامعه تحت 
پیگرد قرار گرفته اند

فارس- وزارت کشــور در بیانیه ای درباره بررســی علل مســمومیت دانش آموزان اعلام کرد: تعدادی از عناصر مخل روان و 
ســلامت جامعه، که با نشــر اکاذیب و تشــویش اذهان در کنار هیاهوی کور بیگانگان در ایجاد جو ملتهب و اضطراب تلاش 
داشته اند، توسط مراجع قضایی تحت پیگرد قرار گرفته اند. بیانیه شماره ۲ وزارت کشور درباره نتایج اولیه تحقیقات از مسائل 

پیش آمده در برخی از مدارس کشور، شامگاه دوشنبه منتشر شد.
متن این بیانیه به شــرح زیر است: پیرو نخســتین بیانیه وزارت کشور در پیگیری التهابات ایجاد شده در برخی از مدارس و 
بروز ناراحتی برای تعدادی از دانش آموزان عزیز و در تعقیب مجدانه این مسئله مهم و با فعالیت شبانه روزی وزارت خانه های 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، آموزش و پرورش، نهادها و دستگاه های اطلاعاتی، قضایی و امنیتی، نتایج حاصله زیر به 

اختصار به سمع و نظر مردم شریف ایران می رسد:
1.بنا بر گزارش های واصله تاکنون در ۲5۰ کلاس از مدارس سراســر کشــور، تعداد محدودی از دانش آموزان ابراز احساس 

عوارض و ناراحتی کرده اند.
۲.براساس بررسی نمونه های مشکوک در معتبرترین آزمایشگا ه های کشور و جمع بندی نتایج حاصله در کمیته علمی وزارت 
بهداشت که از متخصصین ارشد حوزه های مختلف درمانی و بهداشتی تشکیل شده است و همچنین سازمان پدافند غیرعامل 
و...  خوشــبختانه تا این لحظه وجود مواد ســمی و خطرناک در هیچ یک از دانش آموزان مراجعه کننده به مراکز درمانی یافت 

نشده است.
3.در آزمایش های انجام شــده در کمتر از پنج درصد مراجعین مواد محرکی یافت شــده که منجر به بدحالی دانش آموزان 
و بروز علائمی شــده است که خوشــبختانه هیچ کدام منجر به مخاطرات و عوارض پایدار برای فرزندان مان نشده است، این 
می تواند یک اقدام عامدانه و جنایتکارانه باشد و تحقیقات در این زمینه توسط دستگاه های اطلاعاتی و انتظامی ادامه دارد.

۴.در نشســت مشــترک کمیته علمی وزارت بهداشت و درمان، بنا به اطلاعات ارائه شده استانداران مرتبط با موضوع و سایر 
بخش های مربوطه، معلوم شد که بیش از ۹۰ درصد ابراز ناراحتی دانش آموزان ناشی از اضطراب و نگرانی های ایجاد شده در 

فضای کلاس و مدرسه بوده است.
5 .برابر بررسی های به عمل آمده بخشی از مواردی که منجر به ایجاد التهاب در برخی از مدارس شده است، ناشی از اقدامات 

ماجراجویانه است که مسئله مورد رسیدگی قرار گرفته است.
۶. تعدادی از عناصر مخل روان و ســلامت جامعه، که با نشــر اکاذیب و تشــویش اذهان در کنار هیاهوی کور بیگانگان در 
ایجاد جو ملتهب و اضطراب تلاش داشــته اند، توســط مراجع قضایی تحت پیگرد قرار گرفته اند که رســیدگی فوری و قاطع 

مورد انتظار است.
7. از اولیاء و والدین محترم دانش آموزان در سراسر کشور که تاکنون با خویشتن داری و همراهی خود، مانع از اخلال در امر 
آموزش فرزندان شده اند، خواهشمند است با رفع نگرانی از این عزیزان، در صورت مشاهده هرگونه عوامل برهم زننده آرامش 

و سلامت دانش آموزان موارد را به سرعت به دستگا ه های مسئول گزارش کنند.
تشکیل کارگروه بررسی اتفاقات اخیر در برخی مدارس با حضور دستگاه های امنیتی و وزارت بهداشت

گفتنی اســت به دســتور رئیس جمهور کارگــروه تحقیق، بررســی و ارزیابی وقایــع مربوط به ســلامت دانش آموزان روز 
 گذشــته تشــکیل شــد. در این کارگروه عــلاوه بر دســتگاه های امنیتــی و انتظامی برای شناســایی عوامــل احتمالی،
 وزارتخانه بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی و آزمایشگاه های تخصصی منتخب کشور عضویت دارند و مأمور بررسی دقیق 

موضوع شده اند.

مدیر اعتبارات بانک مرکزی: 

بانک ها باید تا روز آخر سال تسهیلات پرداخت کنند
تســنیم- مدیــر اداره اعتبــارات بانک مرکزی 
بــا تأکید براینکه بانک ها باید تا روز آخر ســال 
نسبت به پرداخت تســهیلات اقدام کنند،گفت: 
از ابتدای سال تا 1۴ اســفندماه سال جاری به 
یک میلیون و ۸۸۹ هــزار متقاضی وام ازدواج، 
فرزندآوری و ودیعه مسکن پرداخت شده است.

مهدی صحابی درباره عدم پرداخت تســهیلات خرد از ســوی برخی بانک ها در روزهای پایانی سال، 
گفت: به صورت شــفاهی به مدیران عامل بانک ها اعلام کرده ایم که تا آخرین روز ســال جاری باید 
تسهیلات را پرداخت کنند و اگر نیاز باشد به صورت مکتوب نیز بخشنامه ای صادر خواهیم کرد تا هیچ 

توقفی در پرداخت تسهیلات نداشته باشند.
16 درصد تسهیلات بانکی به وام گیرندگان خرد پرداخت شد

وی دربــاره چرایی وجود صف طولانی در برخی شــهرها بــرای وام ازدواج و فرزند آوری هم اینطور 
توضیح داد که در ابتدای ســال به دلیل اینکه طبــق قانون، وام فرزندآوری باید به متولدان 1۴۰۰ به 

بعد پرداخت شود، کمی صف ها برای دریافت 
این تســهیلات زمان بر بود ولــی در ادامه با 
همکاری شــبکه بانکی از میزان صف کاسته 

شد.
وی افــزود: البته به دلیل افزایــش رقم وام 
ازدواج و فرزندآوری در لایحه بودجه ســال 1۴۰۲، از اواسط بهمن ماه برخی از متقاضیان که مشمول 
دریافت این تسهیلات می شوند، به شعب مراجعه نمی کنند تا سال آینده با ابلاغ قانون جدید، بتوانند 

تسهیلات افزایش یافته را دریافت کنند.
صحابی تأکید کرد که بانک ها به مســئولیت اجتماعی خود عمل کرده و تســهیلات زیادی در حوزه 

ازدواج، فرزندآوری و ودیعه مسکن پرداخت کرده اند.
این مقام مســئول در بانک مرکزی گفت: آمار تســهیلات پرداختی بانک ها براساس تجهیزمنابع شان 
متفاوت اســت؛ در برخی موارد اگر بانکی اضافه برداشــت داشــته باشــد مجبور به تعدیل در برخی 

سیاست های اعتباری آنها می شویم که البته شامل تسهیلات خرد نیست.

ایســنا- ســخنگوی وزارت خارجه گفت: با سفر اخیر گروسی به 
ایــران فصل جدیدی در همکاری های دو جانبه ایران و آژانس باز 
شــد. نشست هفتگی ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه 

در محل وزارت خارجه برگزار شد.
وی در پاسخ به سؤالی در ارتباط با موضوع برجام و خط قرمزهای 
ایــران در جریان این مذاکرات و بحث برجــام تأکید کرد: توافق 
موقت از نظر ایران مطرح نیســت. مبنای ما بازگشت به برجام بر 

اساس سند امضا شده در سال ۲۰15 است.
وی با اشاره به تأکید جمهوری اسلامی ایران در این مذاکرات در 
مورد تحقق منافع ملی ایران، گفت: خط قرمز جمهوری اسلامی 
ایران منافع ملی و حقوق قانونی و شــناخته شــده ملت ایران در 
استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای است. در برجام خط قرمز ما 
این اســت که تحریم ها برداشته شــود و ایران از منافع اقتصادی 

تعریف شده در این توافقنامه منتفع شود.
وی همچنین در پاســخ به ســؤال دیگری در ارتبــاط با آخرین 
وضعیــت تبادل زندانیــان بین ایران و آمریــکا تصریح کرد: این 
موضوع گرچه فعلا متوقف است ولی دریچه امیدواری برای اینکه 
در مقطــع زمانی آتی در دســت اقدام قرار بگیــرد وجود دارد و 

روزنه های امید در این زمینه بسته نشده است.
این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران گفت: یکی از مسائلی 
کــه در چارچوب کانال های ارتباطی بین ایــران و آمریکا مطرح 
اســت موضوع تبادل زندانیان است و امیدواریم که به نتیجه لازم 
و خوشــحال کننده ای به عنوان یک موضوع انسانی در این زمینه 

برسیم.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به سؤال دیگری 
در مورد ســفر گروســی به تهران و اینکه آیا این سفر برای حل 
مســائل پادمانی بین ایران و آژانس انجام شده است؟ گفت: سفر 
اخیر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران در استمرار 
همکاری های دو جانبه ایران و آژانس صورت گرفته اســت. سفر 
مقامات آژانس به ایران تحول جدیدی نیست و تعاملات و مذاکره 
بین ایران و آژانس برای حل و فصل مســائل وجود داشته است. 
مذاکرات ما با آژانس فنی اســت و دو اصل اساسی دارد. عضویت 
ایران در آژانــس و همچنین NPT و پادمــان البته قانون اقدام 
راهبردی مجلس نیز هســت. ما در چارچوب این مسائل با آژانس 
در حــال گفت وگوی فنی هســتیم. وی با بیان اینکه در ســفر 
گروســی به تهران توافق شد که هیئت فنی آژانس به تهران سفر 

کند، تصریح کرد: یکی از بهانه هایی که طرف مقابل در مذاکرات 
در بازگشــت به برجام مطرح می کند مسائل موجود بین ایران و 
آژانس اســت و اگر مذاکرات و ســفر آتی هیئت آژانس به ایران 
انجام شــود و گام به گام این روند به ســمت جلو حرکت کند و 
مسائل حل شــود یک بهانه از دست طرف های مقابل در جریان 

مذاکرات خارج خواهد شد.
ســخنگوی وزارت خارجــه جمهــوری اســلامی ایران بــا بیان 
اینکــه ما به وظایــف خود در حفاظــت از اماکــن دیپلماتیک 
واقــف هســتیم و در ایــن ارتباط بــه صورت شــفاف به طرف 
آذربایجانی اطلاع رســانی کرده ایم در پاســخ به ســؤال دیگری 
در ارتبــاط بــا آخرین روند مذاکــرات و روند تبــادل پیام ها در 
جریان مذاکــرات رفع تحریم ها و اینکه آیــا باقری با طرف های 
مقابــل در این ارتبــاط گفت وگو و رایزنی دارنــد؟ گفت: اگرچه 
 مذاکرات رســمی و علنی انجام نشده ولی تبادل پیام ها از طریق 
کانال های دیپلماتیک و واســطه ها بیــن طرفین از جمله ایران و 
آمریکا در حال انجام اســت. مقامات آمریکایی نیز اعلام کرده اند 
که ما کانال هایی بــرای انتقال پیام داریم. تماس ها و گفت وگوها 
با آقای بورل برقرار اســت و باقری نیز بــا طرف های مختلف در 

تماس هستند.
وی ادامه داد: ســفر گروســی به تهران نیز بخشی از روند کمک 
به بازگشــت طرف های برجامی به توافق اســت که امیدواریم با 
رفع و رجوع مسائل و مشکلات فنی بتواند در مسیر درست خود 

قرار بگیرد.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به سؤال دیگری 
در مورد رای اخیر دادگاه قانون اساســی بلژیک در مورد معاهده 

تبــادل زندانیان بین تهران و بروکســل و تأثیــر این موضوع بر 
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به سؤال دیگری 
مبنی بر انتظار ایران از نشســت شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی با توجه به سفر اخیر گروسی به تهران، گفت: نشست 
آژانس در چارچوب نشســت های دوره ای است که توسط آژانس 
برگزار می شود و مسائل ایران نیز از جمله مسائلی است که در این 
نشست مطرح می شــود. البته مسائل مطرح در این نشست فقط 
مربوط به ایران نیست و موضوعات دیگر هسته ای نیز در چارچوب 

وظایف آژانس مطرح می شود.
وی با بیان اینکه در سفر اخیر گروسی به تهران سرفصل جدیدی 
از همکاری هــای دو جانبه بین ایران و آژانس باز شــد، افزود: با 
توجه به ســفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران و 
مذاکرات سطح بالای انجام شــده در این سفر با مقامات ایران و 
تفاهمات صورت گرفته بین آژانس و ســازمان انرژی اتمی ایران 
این انتظار وجود دارد که رونــد اجلاس در چهارچوب فنی خود 
پیش برود. خارج از سیاست زدگی و اعمال فشار برخی از طرف ها
وی ادامه داد: با توافقات انجام شده روند گفت وگوهای فنی ایران 
و آژانــس ادامه پیدا می کند تا مســائل باقیمانده گام به گام حل 

شود.
کنعانی  در پاســخ به ســؤالی درباره دیپلماسی و رویکرد تعاملی 
ایران تصریح کرد: جمهوری اســلامی ایران به دیپلماسی پایبند 
اســت و دیپلماسی را چه در قالب دو جانبه و چند جانبه بهترین 
چارچــوب برای حل و فصــل اختلافات می دانــد. ورود ایران به 
مذاکرات برای حل و فصل  موضوع هســته ای که به انعقاد توافق 
برجام منتهی شد اساساً بر اساس اعتقاد و پایبندی ایران به مؤثر 
بودن دیپلماســی چند جانبه بوده اســت. سفر گروسی به تهران 
هم ادامه مســیر دیپلماسی برای ایجاد مســیر بهتر و نزدیک تر 
جهت حل و فصــل برخی اختلاف نظرهای فنــی و تکنیکی در 
مناسبات جمهوری اسلامی ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی 
بود که خوشــبختانه به تفاهم های خوبی هم منجر شد و امیدوار 
هستیم که در صورت تکمیل این روند و اقدامات مسئولانه  آژانس 
بین المللــی انرژی اتمی زمینه برای حــل و فصل اختلافات فنی 

فراهم شود.
وی ادامه داد:  اما همان طور که گفتم مســیر دیپلماسی مسیری 
دو جانبه است و باید ببینیم که در طرف مقابل هم این پایبندی 

و اعتقاد و التزام عملی وجود دارد یا خیر.

سخنگوی وزارت خارجه: 

تبادل پیام با آمریکا در حال انجام است 
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رهبر انقلاب اسلامی در روز درختکاری:

موضوع مسمومیت دانش آموزان 
یک جنایت بزرگ غیر قابل 

اغماض است
 هر ایرانی سه درخت بکارد کاشت یک میلیارد نهال 

در چهار سال محقق می شود


